
 

 

 

 

 

 

Forretningsudvalgsmøde mandag den 22. januar 2024 kl. 19.30 

Sted: Hos Nina, Højbyvej 1, 8462 Harlev J 

 

Deltagere: Nina, Søren, Merethe og Marie 

Afbud: Sol, Helene, Carsten, Per  

 

 

Referat med kursiv  

 

Dagsorden: 

  

 

1. Godkendelse af dagsorden  

2. Besøg fra Aarhus Kommune vedr. helhedsplan for Harlev  

(OBS forberedelse – læs stedlæsning og udkast til inddragelsesproces – 

vedhæftet mailen. I bilag 1 finder I mailen fra Maja)  

2.1 Maja skriver: ”vil jeg høre jer efter, om I forud for mødet vil overveje”: 

2.1.1 Hvordan vi skal sammensætte en potentiel arbejdsgruppe, og 

hvem I mener skal indgå? (Se udkast til inddragelsesproces 

for forslåede møder) 

2.1.2 Hvilke spørgsmål vi skal besvare på en projektside om 

helhedsplanen under "Ofte stillede spørgsmål"? 

2.1.3 Hvordan I som fællesråd vil bidrage til inddragelsen? (Dette 

spørgsmål er et led i arbejdet med en ny samarbejdsaftale 

med fællesrådene). 

 

Kommunen (Medborgerskab) har 6 punkter på deres dagsorden:  

 

1 Stedslæsning: Randi 

- Randi: Vi har nu fået en stedslæsning om Harlev. Den er lavet over tre eftermiddage i 

forsommeren 2023.  

- Randi: Stedslæsningen laves bl.a. til de politikere, der skal være med til at beslutte 

udbygningen af området.  

- Merethe: Hvad med Åbo Skov, som ikke er med i stedslæsningen? At tage den med vil der 

både komme fokus på rekreative forbindelser samt en anerkendelse af Aarhus Kommunes 

arbejde med anlæggelsen af Åbo Skov.  

o Maja: Det er noteret 

- Randi: Ud fra en bæredygtighedsbetragtning vil man måske overveje en blød fortætning af 

Harlev, så vi ikke bliver ved med at have 52 km2. bolig. pr. pers. Der er dog tale om 

langtidsplanlægning, en 30 års plan …  

- Randi: Der er øje for potentialer for bæredygtighed. Bl.a. skal regnvandet være med til at 

disponere ”Harlev Øst” (området øst for Stillingvej) – kan regnvandsbassiner, grøfter mm. 

f.eks. bruges til rekreative områder. 

- Randi: Harlev har en hel særlig status i forhold udvinding af drikkevand til hele Aarhus 

Kommune.  

- Randi: Landskabet skal respekteres og overskudsjord skal minimeres. Det er dog ikke så 

nemt at bruge det til afskærmning af motorvejen, men muligheden undersøges. 

Harlev 22. januar 2024 



- Randi: Det er en lille smule op ad bakke med trinbrættet på Silkeborgbanen, men der 

arbejdes stadig på det.  

- Fælles bemærkning fra fællesrådet: At trinbræt i Harlev er vigtigt og afgørende for 

udviklingen af lokalområdet fremadrettet, hvorfor det er et højt prioriteret indsatsområde 

for fællesrådet.  

- Randi: Særlig opmærksomhed på Stillingvej mht. støj og trafik.  

o Randi: Kan der laves en forandring af Stillingvej, så den bliver træls at køre på for 

den tunge trafik. 

o Randi: Kigge på forbindelser på tværs af Stillingvej, som måske fordrer et 

trafikkryds, og så man er nødt til at stoppe helt op.  

o Merethe: Vær også opmærksom på Genvejen, hvor Harlev Møllevej er for smal en 

tragt i forhold til mængden af trafik. 

- Randi: Prioriteringsnotat er på vej til rådmanden. Det bliver offentligt tilgængeligt, når det 

er godkendt.  

 

2 Processen for helhedsplanen: 

- Maja: Proces: Orientering af Rådmanden – Borgerinddragelsesproces – til august skal det 

ind til rådmanden igen. Henne i slut 2025 før der er en godkendt helhedsplan.  

- Nina: Hvor detaljeret er en helhedsplan?  

o Randi: Det vi laver her, er en strategisk helhedsplan, så det er vejnet og andet 

overordnet struktur, men det er ikke en plan, man kan bygge efter huse efter. Det 

er også i helhedsplanen, vi skal sørge for at få vores særlige projekter med.  

- Marie: Hvad man den manglende mulighed for børnepasning?  

o Randi: Det passer ikke ind i stedslæsningen, men vi er opmærksomme på det.  

o Maja: Det bliver nævnt i prioriteringsnotatet. Sammen med bekymring for trafikken 

mv.  

o Randi: Der peges på, at der skal laves en ny skolen og flere institutioner, når der 

bygges Øst for Stillingvej. Måske kan det tænkes sammen med den gamle skole 

med fokus på at skabe synergi mellem skolerne f.eks. med indskoling og udskoling.  

-  

3 Inddragelsesproces: 

- Der er en ændring af planloven, som betyder, at man ikke skal lave en forudgående 

offentlig høring. Det er Medborgerskab (Maja) glade for, fordi processen bliver mere 

dynamisk.  

- Medborgerskab laver en underside på aarhus.dk, som hedder ”helhedsplan i Harlev”, hvor 

alt vedr. Harlev skal fremgå, så borgerne kan følge med og kommenterer. (Starten på et 

Borgerunivers 😊)  

o Merethe: Vi skal huske at dele på de sociale medier og hjemmeside.  

o Merethe: Opmærksomhed på ikke at lave for mange ”afsendere” fra kommunen.   

- Randi og Maja: Vil gerne komme med et mobilt borgerinddragelseskontor. Og/eller komme 

til byen, når folk alligevel er samlet til et større arrangement.  

o Vi skal overveje, om der sker noget byfest-agtigt, hvor der er ekstra folk i ude i 

byen.  

o Merethe: Hver lørdag er der aktiviteter i HIK gymnastik (multihallen) 9-12.  

▪ Den 16. marts er der gymnastikopvisning.  

▪ Meny en fredag eftermiddag.  

▪ 24. maj: Ræson-arrangement.  

▪ Til generalforsamlingen – hvor vi kan invitere til oplæg fra Medborgerskab. 

- Maja: Et eksperiment i april-maj (ideen er fra konsulentbureauet Hele Landet): Flytbare 

billedrammer, som alle kan placere rundt omkring i vores område og så tage et billede lige 

dér, hvor man bedst kan lige at være i vores område. Billederne skal så lægges op på en 

åben portal, hvor alle kan kommentere.  

o Ideer: Kan vi få skolen med?  

o Nina: Hvordan gør vi opmærksom på, at det ikke kun er Harlev by, men også det 

nye område Ø. 



o Marie: Måske kan vi få Harlev Event Team med på ideen?  

o Merethe: Det kunne være fedt at lave det til et undervisningsforløb … 

 

- Kommunikation: Medborgerskab må ikke sende nyhedsmails ud til en specifik harlev-liste, 

så der kommer én mail mere, som peger hen på aarhus.dk/helhedsplanharlev  

o Merethe: vi kan måske godt sende noget der minder om en nyhedsmail ud på 

facebook. 

o Merethe: Hvordan når vi de mange? Måske et interview med Maja i Galten 

Folkeblad.  

▪ Maja: Der er ved at blive lavet en kommunikationstrategi. Vi kan måske 

bruge facebooksiden ”Vi udvikler Aarhus”, som er nyheder som kommer 

hele kommunen ved.  

▪ Merethe: Det vil være godt, hvis vi kan få en kommunikationspakke, hvor vi 

bare skal skubbe det ud. Altså indhold og en tidsplan.  

• Maja: Der kommer en kommunikationsplan i løbet af februar.   

 

- Har vi brug for/skal vi nedsætte en arbejdsgruppe? 

o Marie: Hvordan nedsætter vi sådan en gruppe?  

o Merethe: Skolen, erhverv, helt andre stemmer,  

o Nina: Må det være privatpersoner?  

▪ Maja: Ja, det må det gerne. Der er erfaring fra Årslev, hvor folk kunne 

tilmelde sig og så blev der udvalgt 12.  

o Det kunne vi godt gøre her. Og vi kan annoncere til de mobile 

borgerinddragelseskontorer. Og til gymnastikopvisningen. Skole, dagtilbud, klub. 

Vigtigt at vi invitere bredt ind, så flest mulige perspektive 

 

 

 

 

4 Strategisk byrumsplan / mødesteder: 

- Ud af 44 steder er 13 udvalgt, og det ene er i Harlev. Og der skal gerne ske noget nu; 

første spadestik skal gerne tages i starten af 2025. Der bliver i Harlev peget på to 

forskellige steder 1) Byparken, noget overdækket 2) eller i Midtbyen. Og valget skal ske 

med borgerinddragelse. 

o Der må gerne blive bygget i byparken, hvis det favner alle målgrupper.  

Det arbejdes for at komme ind under helhedsplanen og altså udenom strategisk 

byrumsplan. 

▪ Merethe: Historikken gør nok, at det bliver svært.  

 

- Beslutning: Fokus på krydset i bymidten. Og så skal mødestedet i Byparken skrives ind i 

helhedsplanen og aktiveres via Oplandspuljen, der rummer mulighed for det. Aarhus 

Kommune vil gerne gå aktivt ind i projektet.  

 

 

5 Arealudvikling skal lave en bylivsanalyse, hvor erhvervslivet også skal høres 

- Hvem skal vi kontakte: Erhvervsforeningen (og Per Thygesen).  

 

6 Erhvervsparken 

- Maja har talt med Jacob Krath, der er projektleder på erhvervsparken: Status er status 

quo; Udvikler tegner på planen lige nu. I forbindelse med havneforliget skal der en 

tørhavn herud.  

- Maja: Er det en ide at lave en tur derop, hvor Medborgerskab er til stede og går en tur 

med de borgere, der bruger området? 

o Nina: Mange blader nok helhedsplanen og erhvervsparken sammen, så det er nok 

godt at have noget planlagt hurtigt. 



o Merethe: Det vil være en god ide at se alle tre ting (Mødested, Helhedsplan og 

Erhvervspark) ind i én borgerinddragelsesproces. 

 

  

7 Solceller: Afklaringsfasen er nu bemandet. VE-planlægning, som over-ruler mange ting. 

Maja har talt med Jacob. Runa er projektleder på solceller i Labing.  

 

Det næste, der kommer til at ske:  

- Projektsite: Maja sender til kommentarer;   

- En opdateret borgerindtagelsesproces 

- En kommunikationsplan  

 

 

Tak til Maja og Randi fra Medborgerskab. Nedenstående er referatet fra den resterende del af 

fællesrådsmødet. Referatet er her med blåt.   

 

3. Orientering fra Formandsmøde den 11. januar 2024.01.21. Oplagt at invitere 

rådmanden til Harlev.  

3.1 Program 

Kl. 17:00 Velkomst v. Rådmand Nicolaj Bang 

Kl. 17:15 Del 1 - Samarbejdsaftalen 

• Status på ny samarbejdsaftale for fællesrådene 

• Proces og input, gruppearbejde 

Pause med sandwich (ca. kl. 18:15) 

• Opsamling i plenum 

• Videre proces 

Kl. 19:00 Del 2 - Kommuneplan 

• Information om Byskitse og Det Åbne land 

• Information om Blå/grønne parker 

Kl. 19:50 Tak for i aften v. Rådmand Nicolaj Bang 

 

Merethe: Der sker meget i forhold til samarbejdsaftalen, da der ønskes en større 

ensretning af fællerådene i Aarhus Kommune. Det rummer både potentialer og udfordringer. 

Det vil være godt, hvis flere fra fællesrådet kan deltage ved fællesrådsseminaret til marts. 

Datoer kommer senere.  

 

3.2 Oplandspuljen opfølgende dialogmøde for alle fællesråd i oplandet d. 23. 

januar kl. 18-21 i Lyngby Menighedshus – se bilag 2. Nina og Merethe 

deltager. Nogle forslag vi skal tage med til ”bordet”. 

3.3 Mødested i Byparken.  

 

 

4. Punkter til drøftelse:  

4.1 Generalforsamling 2024 den 18. marts kl. 19.00 2024 

4.1.1 HIK Klubhuset er booket. Få styr på dirigent. Husk 

beretninger. Merethe spørger Claus Vind.  

4.1.2 Kaj Sommer stopper som kasserer. Torben Overgaard er klar 

til at ”overtage posten”.  

4.1.3 Forplejning og ”kurv” til Kaj. Helene, vil du stå for det? Kaffe, 

sødt og frugt til mødet.  

Scenarie to er, at der en  

Kl. 19.00 – 20.00: Information om borgerinddragelsesproces. 

Kl. 20.00 – 21.00: Generalforsamling 

4.1.4 Alle på valg genopstiller. Der er to vakante suppleantpladser. 

Med i næste nummer af paraplyen, på hjemmesiden, på 



facebook.  

 

Husk formandsberetninger, som skal sendes til Merethe fjorten 

dage inden generalforsamlingen.   

 

4.2 Kontingent_forespørgsel fra Jan Persson, formand, Afd. 10. Rødlundvej 

4.2.1 Der kan ikke ydes deciderede tilskud til klubber og foreninger. 

Afdelingen kan være medlem af et lokalråd og/eller et 

fællesråd, hvis opgave er at varetage lokalområdets interesser 

og agere bindeled mellem lokalområdet og kommunen. Det vil 

sige råd der alene varetager grundejerforeningslignende 

opgaver. Kontingent til medlemskab/medlemskaber kan i alt 

udgøre kr. 500 årligt jf. Brabrand Boligforening.  

 

Som et enkeltstående tilfælde har vi valgt at imødekomme 

forespørgslen.  

  

 

5. Kommunikation og PR 

5.1 Hvordan aktiverer vi indholdet i Paraplyen på andre platforme? Helene rykker 

på den. Dele artikler fra Paraplyen. Marie kan hjælpe med teknisk support – 

så artiklerne kan deles. Frekvens og billedrettigheder. Status? 

 

Marie indkalder til et møde 

  

5.2 Foredrag om Harlev ved Stadsarkivar Søren Bitsch Christensen den 5. februar 

kl. 19-21. Oplagt at deltage-  

5.3 Næste nummer af Paraplyen_Status og muligt indhold.  

 

Generalforsamling 

Et kort skriv fra Randi og Maja om mødested og forårets andre planer for 

borgerinddragelse.  

Turkort – måske vil Sol stå for det?  

 

 

6. Byudvikling, natur og miljø 

6.1 Tilbagemelding fra mødet med Aarhus Kommune om mødested i Harlev 13. 

december 2023 kl. 13.00. 

 

Drøftelse af udviklingspotentialer i både Byparken og Bymidten. Rigtig gode 

drøftelser og velvillighed til at skabe synergi mellem ønsker og behov mellem 

lodsejere, kommunen og fællerådet. 

 

Deltagere i mødet:  

Meny: Thomas  

Danalock: Henning og Hans 

Aarhus Kommune: Louise (byggesagsbehandler), Randi, projektleder på 

helhedsplanen), Troels (projektleder på mødesteder) og Maja 

(inddragelseskonsulent og projektleder på mødesteder) 

Harlev Fællesråd: Søren og Merethe 

 

6.2 Fællesmødet i stifællesskaber i den nordlige del afvikles onsdag d. 24. januar, 

2024, kl. 19.30, I Herskind forsamlingshus. Hvem deltager som repræsentant 

for fællesrådet? 

 



Sol deltager om muligt.  

 

7. Infrastruktur og erhverv 

7.1 Borgerforslag: Annuller beslutningen om nedklassificering af veje. 

Vejdirektoratet oplyser den 5. juli 2023 til grundejer Bent Hansen, at Aarhus 

Kommune ikke kunne opfylde Vejlovens § 15, og derfor er nedklassificeringen 

ulovlig. Der er dog ingen byrådsmedlemmer, der vil tage sagen op, hvorfor 

der nu er fremsat et borgerforslag, som vi opfordres til at underskrive hver 

især samt opfordre vores medlemmer til at gøre det samme. Drøftelse af 

forslag og beslutning om ”næste skridt” 

 

Vi deler borgerforslaget på facebook (også de store grupper) og foreslår, at 

folk støtter borgerforslaget, hvis man er enige. 

 

 

7.2 Forslag om hastighedsbegrænsning i Hørslev. Se bilag 4  

Søren skriver til Hørslev Samvirket og efterspørger de oplysninger, der 

mangler.  

 

7.3 Forslag til forsøg med 40 km/t zone_ se beskrivelse bilag 5 

Eget forslag: Der skal gøre mere opmærksom på den 40 km/t zone, der 

allerede er på Gammel Stillingvej og Næshøjvej – bedre skiltning; evt. på 

vejen. 

 

Søren sender forslag ind.  

 

 

7.4 Prioritering af anlægsønsker i Harlev og omegn v. Sol. Sol præsenterer en 

nyetableret, opdateret liste. Næste skridt: sende listen til Aarhus Kommune 

(Sol). Liste fra Sol 

Sol sender opdateret liste ud.  

    

 

8. Fællesskaber på tværs / fællesskabets by  

8.1 EP-arrangement 24.maj med Ræson omkring Europarlaments valget kl 18.30-

21. Spisning og drøftelse af mulige emner, der kan bringes op, paneldebat og 

mingling. Der arbejdes videre.    

 

Udvalget Fællesskaber på tværs deltager i planlægning og afvikling.  

 

9. Eventuelt 

 

8.1 Mødedatoer for 2024: 

Mandag den 18. marts Generalforsamling (HIK´s klubhus) 

onsdag den 3. april kl. 19.30 (Hos Merethe) 

onsdag den 22. maj kl. 19.30 (Hos Søren) 

onsdag den 21. august kl. 19.30 (Hos Helene) 

onsdag den 23. oktober kl. 19.30 (Hos Nina) 

onsdag den 4. december kl. 19.30 (Hos Sol).         

 

 

 

 

Bilag 1  

Hej Merethe  



  

Rigtig godt nytår. Jeg håber, du er kommet sikkert og godt ind i det nye år med det vilde vejr. 

  

Vi har to mailtråde i gang, men jeg synes det giver mest mening at svare på denne forud for 

vores mødet med Fællesrådet den 22. januar.  

  

I november-december fik vi færdiggjort et prioriteringsnotat til Rådmanden med et bilag om 

den første del af inddragelsesprocessen. Forud for notatet har Plan gennemført en 

stedslæsning, og i Medborgerskab har vi samlet op på input og overvejet de næste 

inddragelsesaktiviteter, inden der skal udarbejdes et igangsætningsnotat og udkast til 

helhedsplanen.  

  

Som vi kort talte om efter byrumsmødet i december, så vil vi gerne drøfte stedslæsningen og 

udkastet til inddragelsesproces med jer. Du foreslog jeres fællesrådsmøde den 22. januar, og 

der vil Randi og jeg meget gerne deltage. Vil du sende en mødeindkaldelse med tid og sted? 

  

Jeg har vedhæftet dokumenterne til denne mail, så I har mulighed for at kigge på det, inden vi 

mødes. Det er som sagt arbejdsdokumenter, som vi i første omgang gerne vil dele og drøfte i 

et lukket rum med jer. 

  

Derudover vil jeg høre jer efter, om I forud for mødet vil overveje: 

1. Hvordan vi skal sammensætte en potentiel arbejdsgruppe, og hvem I mener skal 

indgå? (Se udkast til inddragelsesproces for forslåede møder) 

2. Hvilke spørgsmål vi skal besvare på en projektside om helhedsplanen under "Ofte 

stillede spørgsmål"? 

3. Hvordan I som fællesråd vil bidrage til inddragelsen? (Dette spørgsmål er et led i 

arbejdet med en ny samarbejdsaftale med fællesrådene). 

Vi ser frem til et godt møde. 

  

Med venlig hilsen 

  

Maja Bisgaard 

Inddragelseskonsulent 

  

Mail: somab@aarhus.dk 

Telefon: (+45) 29 77 27 91 

 

 

 

 

Bilag 2 

Kære Fællesråd 

  

Siden vi mødtes sidst, til vores første fælles dialogmøde d.12. december 2022 om 

Oplandspuljen, er der sket mange spændende ting. 

Vi har lovet at holde jer opdaterede på vores arbejde med Oplandspuljen og deltagerbudgetter 

undervejs, samtidig med at vi også godt ved, at i alle er travle mennesker med en masse 

andre gøremål ved siden af jeres engagement i fællesrådene. 

  

Vi vil derfor gerne i god tid invitere jer til et opfølgende dialogmøde for alle fællesråd i 

oplandet d. 23. januar kl. 18-21 i Lyngby Menighedshus. 

I vil få tilsendt en invitation med et program for aftenen, når vi nærmer os. Men sæt allerede 

nu et kryds i kalenderen, så vi får jer alle repræsenteret på vores fælles dialogmøde. Vi 

opfordrer ligesom sidst til, at hvert Fællesråd deltager med mindst en, og gerne to, personer 

på mødet. 

mailto:somab@aarhus.dk


  

På nuværende tidspunkt kan vi fortælle, at vi: 

• Siden december sidste år har afholdt opfølgende møder med alle fællesrådene i 

oplandet til en opfølgende snak om viden, idéer og behov i netop jeres lokalområde. På 

de møder har vi mødtes 2-4 fællesråd ad gangen. Vi har oplevet møderne som rigtig 

gode, inspirerende og utroligt konstruktive, og de har givet os mulighed for gensidigt at 

lære hinanden bedre at kende. Vi håber, I har haft den samme oplevelse. Nogle af jer 

har vi holdt yderligere koordinerende møder med, for eksempel om afklaring og 

planlægning af mulige deltagerbudgetter, andre særlige indsatser i jeres lokalområde 

eller konkrete udfordringer, som vi har forsøgt at hjælpe jer med at løse. 

  

• I efteråret 2023 har vi igangsat det første deltagerbudgetter med midler fra 

Oplandspuljen. Flere er planlagt hen over vinteren 2023/24. Det vil vi gerne fortælle 

mere om på vores fælles dialogmøde i januar, hvor vi regner med at have dugfriske 

erfaringer, vi kan berette fra. 

  

• Vi planlægger i øjeblikket også på at få opsat den første info-skærm d. 24. november 

2023 i Kolt(-Hasselager). Der er tale om test af en prototype, hvor fællesrådet selv får 

mulighed for at kommunikere og lægge information på en kommunalt-ejet skærm 

centralt placeret i lokalområdet. Prototypen ligger i forlængelse af det tidligere 

Oplandsudvalgs anbefalinger. 

  

• I november 2023 skal Økonomi- og Erhvervsudvalget orienteres med status på vores 

arbejde med Oplandspuljen og deltagerbudgetter. 

Denne status vil vi naturligvis også komme ind på til vores dialogmøde. 

  

Som I kan se, er der nok af spændende opgaver at tage fat på, både nogle som er i proces, og 

nogle som er under planlægning. Og vi regner med, at der hele tiden vil komme nye til i 

samarbejdet med jer. 

Så vi glæder os til at se jer, og fortælle mere om arbejdet med udmøntning af Oplandspuljen 

og deltagerbudgetter, når vi rammer slutningen af januar 2024. 

  

I mellemtiden er I som altid velkomne til at tage fat i os. 

  

Med venlig hilsen 

Fanny, Jesper, Rose og Peter 

  

  

Venlig hilsen 

Fanny Victoria B. Andersen 

Konsulent 

Innovation og Medborgerskab 

E: fava@aarhus.dk 

T: 41 85 54 24 

 

Bilag 3 

Fra: Lars Boje <enggaardenis@outlook.dk> 

Emne: Anmodning om dialog vedr. hastighedsbegrænsning i Hørslev 

Dato: 29. december 2023 kl. 12.48.38 CET 

Til: "lac@aarhus.dk" <lac@aarhus.dk>, "mobilitet@mtm.aarhus.dk" 

<mobilitet@mtm.aarhus.dk> 

Cc: "bni@aarhus.dk" <bni@aarhus.dk>, "'toenning.hoerslev@gmail.com'" 

<toenning.hoerslev@gmail.com>, "'kirstinelundridecenter@mail.dk'" 

<kirstinelundridecenter@mail.dk>, "sorenranum@gmail.com" <sorenranum@gmail.com> 
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Kære Lars Clausen 

CC: Birte Nielsen, Jens Tønning, Steffen Kristensen, og Søren Danielsen, Harlev Fællesråd 

  

Vi skriver til dig med henvisning til vores tidligere forespørgsel og dialog imellem 

Hørslevsamvirkets formand Jens Tønning og Birte Nielsen Aarhus kommune jf. nedenstående, 

idet vi forsat ønsker dialog om hastighedsregulerende tiltag i Hørslev. 

  

Vi oplever en forsat stigende trafikmængde i byen, bilerne bliver større, og vejnettet er ikke 

blevet udvidet og forbedret i mange år. 

  

Hørslev ligger op til projektområdet Framlev Erhvervspark, som har været på tegnebrættet 

siden kommuneplanen i 2009, og i årene forud. I samme periode har vi i Hørslev fået udviklet 

flere virksomheder som har givet en kraftig øget trafikmængde på daglig basis. Samtidig har vi 

en oplevelse af, at kommunen ikke har prioriteret udviklingen af vejnettet, da man i snart 15 

år har afventet udviklingen af erhvervsparken, som vil give Hørslev en ny vejføring. Dette 

argument har bl.a. tidligere været fremført i forbindelse med afslag på cykelsti til landsbyen.  

  

I Hørslev bor der i skrivende stund ca. 25 børn i alderen 0-16 år, som har deres daglige gang 

på vejene, og som til stadighed oplever farlige situationer når biler kommer kørende igennem 

byen med 80 km/t. Aktuelt er der intet der -ud over byskiltet – begrænser hastigheden.  

  

Vi har forståelse for at en overordnede vejføring afventer Erhvervsparken, men da denne ikke 

direkte berører byen, har vi et indtrængende ønske om en dialog med Kommunen om mulige 

tiltag. Der er mange hensyn som skal tages. Herunder bl.a. kørsel med landbrugsmaskiner, 

hestetrailere osv. Men vi vurderer at der er løsninger som kan tilgodese disse behov. Det 

kunne f.eks. ”byporte”, rumlefelter, forhøjninger, ”2 minus 1 vej” mfl. Vi har endvidere med 

interesse bemærket kommunens aktuelle forsøgsordning med 40 km/t zoner.  

  

Vi ser frem til at høre fra dig.  

På vegne af  

Hørslevvsamvirket  

  

Med venlig hilsen  

  

Lars Boje  

Tandrupvej 2 

DK-8462 Harlev J  

  

Tlf +45 26167345 

Mail: enggaardenis@outlook.dk 

  

 

Bilag 4 

Kære Søren, 

 

Tak for din mail. 

 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 har følgende forslag til etablering af en 40 km/t 

forsøgszone i Harlev. 

 

Forslaget går på, at den nuværende 40 km/t ANBEFALEDE zone på Gl. Stillingvej/del af 

Næshøjvej/del af Vestervej gøres til en forbudszone i stedet. Hertil kommer, at vi foreslår 

mailto:enggaardenis@gmail.com


tilføjelse af stamvejen Grønhøjvej fra sit udspring i nord ved Gl. Stillingvej ned til Meny plus 

det stykke af Næshøjvej der ligger øst for Gl. Stillingvej.  

 

Forbuddet skal derimod ikke omfatte Bygmarksvej, Havremarksvej, Engsvinget, Grøntoften og 

den sydligste del af Grønhøjvej fra Meny og ned. 

 

Kort med markering er vedlagt. 

 

Med venlig hilsen 

John Hahn Pedersen 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 

Rødlundvej 306 

8462  Harlev J 

 

John Hahn Pedersen 

External Senior Lecturer 

MsC and Graduate Diploma 

 

Mobile: 4199 0796  

Mail: hahn@mgmt.au.dk 

 
Fra: Søren Danielsen <sorenranum@gmail.com> 

Sendt: 20. december 2023 20:52 

Til: Søren Danielsen <sorenranum@gmail.com> 

Emne: Forslag/ønsker til forsøgsordning 40 km/t 

  

Kære medlem af Harlev Fællesråd 

 

Aarhus Kommune opfordrer fællesrådene i kommunen til at komme med forslag/ønsker til 

områder i byzone, hvor der kan laves forsøgsordning med hastighedsgrænse på 40 km/t.  

 

Harlev Fællesråds udvalg, som arbejder med infrastruktur og erhverv, ønsker derfor dit/jeres 

bud på, hvor I vores område, det kunne give mening, at begrænse hastigheden til 40 km/t.  

 

Der er muligt at komme med forslag til både vejstrækninger og til zoner/områder. Der 

udbedes ikke nogen begrundelse eller anden beskrivelse af forslaget end dets udstrækning. 

Udstrækningen skal illustreres på et kort, gerne som et udklip fra digital udbyder eller 

hjemmeside, hvor udstrækningen er markeret. For at undgå misforståelser af nogen art skal 

desuden opremses, samtlige gader, der afgrænser området udadtil. Det skal desuden fremgå 

af såvel kort som tekst, hvis der er gader inde i det viste område, der ikke er omfattet af 

forslaget. 

 

Hvis du/I har forslag, bedes denne mail besvares senest 14. januar 2024.  

 

Vedhæftet er kommunens brev til Fællesrådet om projektet samt tidsplanen. 

 

På vegne af Harlev Fællesråd. 

 

Med venlig hilsen 

 

Søren Danielsen 

 

 

 

mailto:hahn@mgmt.au.dk
mailto:hahn@mgmt.au.dk
mailto:hahn@mgmt.au.dk
mailto:hahn@mgmt.au.dk
mailto:hahn@mgmt.au.dk
mailto:sorenranum@gmail.com
mailto:sorenranum@gmail.com


 

Bilag 5 Kære Søren, 

 

Tak for din mail. 

 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 har følgende forslag til etablering af en 40 km/t 

forsøgszone i Harlev. 

 

Forslaget går på, at den nuværende 40 km/t ANBEFALEDE zone på Gl. Stillingvej/del af 

Næshøjvej/del af Vestervej gøres til en forbudszone i stedet. Hertil kommer, at vi foreslår 

tilføjelse af stamvejen Grønhøjvej fra sit udspring i nord ved Gl. Stillingvej ned til Meny plus 

det stykke af Næshøjvej der ligger øst for Gl. Stillingvej.  

 

Forbuddet skal derimod ikke omfatte Bygmarksvej, Havremarksvej, Engsvinget, Grøntoften og 

den sydligste del af Grønhøjvej fra Meny og ned. 

 

Kort med markering er vedlagt. 

 

Med venlig hilsen 

John Hahn Pedersen 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 

Rødlundvej 306 

8462  Harlev J 

 

John Hahn Pedersen 

External Senior Lecturer 

MsC and Graduate Diploma 

 

Mobile: 4199 0796  

Mail: hahn@mgmt.au.dk 

 
Kære Søren, 

 

Tak for din mail. 

 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 har følgende forslag til etablering af en 40 km/t 

forsøgszone i Harlev. 

 

Forslaget går på, at den nuværende 40 km/t ANBEFALEDE zone på Gl. Stillingvej/del af 

Næshøjvej/del af Vestervej gøres til en forbudszone i stedet. Hertil kommer, at vi foreslår 

tilføjelse af stamvejen Grønhøjvej fra sit udspring i nord ved Gl. Stillingvej ned til Meny plus 

det stykke af Næshøjvej der ligger øst for Gl. Stillingvej.  

 

Forbuddet skal derimod ikke omfatte Bygmarksvej, Havremarksvej, Engsvinget, Grøntoften og 

den sydligste del af Grønhøjvej fra Meny og ned. 

 

Kort med markering er vedlagt. 

 

Med venlig hilsen 

John Hahn Pedersen 

Parcelforeningen Harlev anno 1999 

Rødlundvej 306 

8462  Harlev J 
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John Hahn Pedersen 

External Senior Lecturer 

MsC and Graduate Diploma 

 

Mobile: 4199 0796  

Mail: hahn@mgmt.au.dk  

 
Fra: Søren Danielsen <sorenranum@gmail.com> 

Sendt: 20. december 2023 20:52 

Til: Søren Danielsen <sorenranum@gmail.com> 

Emne: Forslag/ønsker til forsøgsordning 40 km/t 

  

Kære medlem af Harlev Fællesråd 

 

Aarhus Kommune opfordrer fællesrådene i kommunen til at komme med forslag/ønsker til 

områder i byzone, hvor der kan laves forsøgsordning med hastighedsgrænse på 40 km/t.  

 

Harlev Fællesråds udvalg, som arbejder med infrastruktur og erhverv, ønsker derfor dit/jeres 

bud på, hvor I vores område, det kunne give mening, at begrænse hastigheden til 40 km/t.  

 

Der er muligt at komme med forslag til både vejstrækninger og til zoner/områder. Der 

udbedes ikke nogen begrundelse eller anden beskrivelse af forslaget end dets udstrækning. 

Udstrækningen skal illustreres på et kort, gerne som et udklip fra digital udbyder eller 

hjemmeside, hvor udstrækningen er markeret. For at undgå misforståelser af nogen art skal 

desuden opremses, samtlige gader, der afgrænser området udadtil. Det skal desuden fremgå 

af såvel kort som tekst, hvis der er gader inde i det viste område, der ikke er omfattet af 

forslaget. 

 

Hvis du/I har forslag, bedes denne mail besvares senest 14. januar 2024.  

 

Vedhæftet er kommunens brev til Fællesrådet om projektet samt tidsplanen. 

 

På vegne af Harlev Fællesråd. 

 

Med venlig hilsen 

 

Søren Danielsen 
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